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BRMG.0012.64.2022.KSiT 
 

PROTOKÓŁ Nr 44-07/2022 
 

Z czterdziestego czwartego posiedzenia Komisji Sportu i Turystyki Rady 

Miasta Gdańska w VIII Kadencji Rady Miasta Gdańska, które odbyło się w 

dniu 24 sierpnia 2022 roku, a rozpoczęło o godz. 17:00 w Sali Seàna Lestera 

nr 003 Nowego Ratusza w Gdańsku przy ul. Wały Jagiellońskie 1.  
 

Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załączniki nr 1 (lista 

członków Komisji) i 2 (lista gości) do protokołu. 
 

Na stan sześciu członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło sześć osób, 

czyli było quorum do podejmowania prawomocnych decyzji. 
 

Posiedzeniu przewodniczyła radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca 

Komisji Sportu i Turystyki Rady Miasta Gdańska, która otworzyła 44 

posiedzenie Komisji, stwierdziła quorum, powitała zebranych, poinformowała 

również, że porządek obrad został w terminie regulaminowym wysłany do radnych drogą 

elektroniczną. Porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 

 

1. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2022 rok – druk nr 1362 – w 

zakresie działania Komisji. 
Przedstawia: Pani Agnieszka Trojanowska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
 

2. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – 

druk nr 1361 – w zakresie działania Komisji. 
Przedstawia: Pani Agnieszka Trojanowska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
 

3. Informacja o bieżących imprezach sportowych na terenie Miasta Gdańska. 
Przedstawia: Pan Adam Korol – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 
 

4. Działania miasta Gdańska oraz programy mające na celu zachęcenie seniorów 

do uprawiania sportów w tym poprzez kampanie w mediach 

społecznościowych, reklamy. 
Przedstawia: Wydział Rozwoju Społecznego, Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka 

Sportu 
 

5. Wnioski Komisji do projektu budżetu Miasta Gdańska na rok 2023. 
Przedstawiają: członkowie Komisji 
 

6. Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja. 
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Przewodnicząca poinformowała, że do druków 1362 i 1361 są Autopoprawki, a ponadto 

nie ma zmian w porządku obrad. Uwag nie zgłoszono.  

Następnie Przewodnicząca poddała pod głosowanie przyjęcie porządku obrad. 
 

Głosowanie:  

5 za - jednogłośnie 

PUNKT  - 1 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2022 rok – druk nr 1362 + 

Autopoprawka – w zakresie działania Komisji. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LIII Sesji Rady Miasta Gdańska z 25 

sierpnia 2022 r. BRMG.0006.207.2022). 
 

Pani Agnieszka Trojanowska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków, w 

imieniu wnioskodawcy przedstawiła projekt uchwały.  

Powiedziała: Szanowni państwo, zmiany w przedmiotowej uchwale nie są wielkie. Ogólnie 

dochody zwiększamy o 1 014 015 zł i takie samo zwiększenie dotyczy strony wydatkowej. 

Jeśli chodzi o zakres działania Komisji to po stornie dochodów zwiększamy dochody o 

111 000 zł i te dochody stanowią wpływy środków z Polskiego Związku Pływackiego na 

dofinansowanie programu szkolenia młodzieży uzdolnionej sportowo w pływaniu. 

Natomiast po stronie wydatkowej z zakresu działania Komisji mamy dwie zmiany. Z jednej 

strony zwiększamy plan wydatków na Górki Zachodnie rozbudowę portu jachtowego o 

1 437 360 zł. Natomiast w takiej samej wysokości zwiększamy środki na zadaniu Budowa 

Centrum Sportu Młodzieżowego GOKF w Gdańsku przy Al. Grunwaldzkiej etap II. Tutaj 

zmniejszamy plan wydatków, ponieważ uzyskanie pozwolenia na dokumentacji 

kompletniej i pozwolenia na budowę planowane jest w IV kwartale tego roku, w związku z 

tym wiadomo, że wydatki żadne nie będą poniesione w tym roku dlatego te wydatki są 

przeniesione i będą odtworzone w przyszłym roku i z tego tytułu możliwe jest 

przeniesienie planu tego wydatku na rozbudowę portu jachtowego. Z zakresu działania 

Komisji to wszystko. Dziękuję bardzo i proszę o pozytywne zaopiniowanie.  
 

Przewodnicząca Beata Jankowiak podziękowała za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji, poddała pod głosowanie przyjęcie i 

pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały zawartego w druku nr 1362 + Autopoprawka 

– w zakresie działania Komisji. 
 

USTALENIA KOMISJI – OPINIA                   
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Komisja Sportu i Turystyki Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Panią Agnieszkę Trojanowską – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i 

Podatków, a następnie w wyniku przeprowadzonego głosowania, 4 głosami za, przy 0 

głosach przeciwnych i 2 głosach wstrzymujących się, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały, zawarty w druku nr 1362+Autopoprawka – w zakresie działania 

Komisji. (Opinia nr 44-07/88-14/2022) 

 

PUNKT  - 2 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – druk 

nr 1361 + Autopoprawka – w zakresie działania Komisji. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LIII Sesji Rady Miasta Gdańska z 

25 sierpnia 2022 r. BRMG.0006.206.2022). 

 

Pani Agnieszka Trojanowska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków, w 

imieniu wnioskodawcy przedstawiła projekt uchwały.  

Powiedziała: w przedmiotowym druku w załączniku nr 1 dostosowujemy wieloletnią 

prognozę finansową do planu budżetu miasta Gdańska na rok 2022, a w załączniku nr 2 

czyli w wykazie przedsięwzięć dokonujemy zmian, o których mówiłam przy poprzednim 

druku, czyli zwiększamy limit wydatków w roku bieżącym na przedsięwzięcie Górki 

Zachodnie rozbudowa portu jachtowego o 1 437 360 zł, natomiast zmniejszamy limit 

wydatków na przedsięwzięciu budowa centrum sportu młodzieżowego GOKF z 

jednoczesnym zwiększeniem o tą kwotę limitu wydatków w roku następnym. Dziękuję 

bardzo i proszę o pozytywną opinię.   
 

Przewodnicząca Beata Jankowiak podziękowała za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji, poddała pod głosowanie przyjęcie i 

pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały zawartego w druku nr 1361+Autopoprawka – 

w zakresie działania Komisji. 
 

USTALENIA KOMISJI – OPINIA                   

Komisja Sportu i Turystyki Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Panią Agnieszkę Trojanowską – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i 

Podatków, a następnie w wyniku przeprowadzonego głosowania, 4 głosami za, przy 0 

głosach przeciwnych i 2 głosach wstrzymujących się, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały, zawarty w druku nr 1361 + Autopoprawka – w zakresie działania 

Komisji. (Opinia nr 44-07/89-15/2022) 
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PUNKT  - 3 
 

Informacja o bieżących imprezach sportowych na terenie Miasta Gdańska.  

 

Pan Marcin Jędryczka – Główny Specjalista w Biurze Prezydenta ds. Sportu 

Z najważniejszy imprez oczywiście Baltic Sail Gdańsk związany z tym 27-go jest 

Bursztynowa Dziesiątka czyli regaty żeglarskie od molo w Gdańsku do molo w Orłowie i z 

powrotem. Z ważniejszych rzeczy Bieg Pocztowca i Chód Pocztowca 3-go września. Z 

kolejnych ważnych rzeczy Bieg Westerplatte 60-ty 18-go września, coroczne regaty 

Mistrzostwa Polski klas olimpijskich w dniach 23-25 września, najważniejsza impreza 

Mistrzostwa Świata Kobiet w piłce siatkowej na Ergo Arenie. Rozpoczynają się 27-go 

września. U nas trwają eliminacje do 1-go października i rozegrane zostaną 4 mecze 

wszystkie o 20:30.  
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Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Dziękujemy. Czy są pytania ze strony państwa radnych. Dziękujemy. 

PUNKT  - 4 
Działania miasta Gdańska oraz programy mające na celu zachęcenie seniorów do 

uprawiania sportów w tym poprzez kampanie w mediach społecznościowych, 

reklamy. 
 

Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 

Pani Przewodnicząca, szanowni radni, chciałbym przedstawić krótką prezentację. Jeżeli 

chodzi o ofertę, którą Gdański Ośrodek Sportu zaproponować może seniorom to mamy 
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przede wszystkim program Aktywuj się, w którym są aktywności, które są dedykowane 

szczególnie osobom starszym. Jest to program od roku 2013 i szereg aktywności typu 

joga, zumba gold i też inne zajęcia są przedstawiane.    

 
 

 
Start tego programu jest w zależności od pory roku, ale głównie on się rozpoczyna w 

okresie jesiennym, więc te informacje są na stronie aktywujsiewgdansku.pl i poprzez 

stronę Gdańskiego Ośrodka Sportu są do odszukania.   



 

 

 

7 

 

 

 

 
To są właśnie takie aktywności wspomniane zumba czy też joga, ale też piesze wędrówki, 

zajęcia na rowerach elektrycznych, które zostały przejęte w zeszłym roku od Wydziału 

Polityki Gospodarczej i z nich będą korzystali też seniorzy. Będą też realizowane inne 

projekty w Gdąńsku, o których teraz chcę powiedzieć.  

 
Kwestia dostępności plaż to jest rzecz, która jest nie tylko dedykowana osobom 

niepełnosprawnym, ale także osobom starszym, osobom z trudnościami poruszania się, a 

także matkom czy tatom z dziećmi, gdyż te alejki szerokie oraz wszystkie inne 

udogodnienia, zacienienia czy odpowiedniej szerokości przebieralnie są też zainstalowane 
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i w tym roku było to zrobione na wejściu 50. To już drugi rok jest ten projekt realizowany, 

ale także na Stogach prze wejściu 26 takie udogodnienia zostały zainstalowane i cieszą się 

dużą popularnością. Oczywiście w ramach posiadanych środków będziemy chcieli uczynić 

więcej takich dojść bezpiecznych, dostępnych dla wszystkich. To wymaga oczywiście 

szeregu inwestycji, z którymi być może być problem w najbliższych latach, ale na pewno 

nie tracimy tego z widoku i z planów działania.     

 

 
W tym roku też zainstalowaliśmy 26 nowych ławeczek, takich standardowych ławeczek, tu 

przykładowa, która jest zainstalowana przy molo w Brzeżnie. Tych ławeczek jest już 26. 
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One się cieszą dużą popularnością i nie tylko dla osób starszych są dedykowane, ale także 

dla każdego, kto chciałby chwilę spędzić patrząc w otchłań morza. One są zainstalowane 

na tych wejściach wymienionych od 7 do nr 78. One będą całoroczne, nie będą 

demontowane. Zobaczymy jak one się będą sprawowały w okresie też zimowym, ale 

myślę, że ich lokalizacja daleko od brzegu morskiego na tyle, żeby nie było to inwazyjne 

przez fale morskie i mam nadzieję, że odpowiednią i oczywiście inne czynniki jak 

wandalizm nie spowoduje, że one będą zniszczone.   

 
Jeżeli chodzi o politykę cenową na pływalni seniorzy mają swego rodzaju ulgi wejścia od 

poniedziałku do piątku są traktowani ulgowo, cena wejścia wynosi 12,5 zł, poniedziałek-

piątek jest wejście normalne, a sobota-niedziela jest wejście za 10 zł z wejściem w 

systemie aquaparkowym. Także na trzech pływalniach Osowa, Stogi, Orunia są godziny 

dla seniora. To jest bardzo też ciekawa i ciesząca się dużą popularnością możliwość. 5 zł 

wejście w tych godzinach. Przypomnę jest to wejście na pasmo szkolne i w tym paśmie 

szkolnym od 7 do 16 senior może wejść płacąc jedynie 5 zł.  

Jeżeli chodzi o inne ukłony w kierunku seniorów to organizując imprezy chociażby 

najbliższy Bieg Westerplatte będzie kategoria wiekowa od 20, 30 aż do 60 i 70 lat i więcej 

oczywiście w kategorii chłopców i dziewcząt oraz mężczyzn i kobiet.       
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Chcę również powiedzieć, że żeglarstwo zaczęło w tym roku już też być miejscem, w 

którym seniorzy mieli szansę znaleźć chwilę kontaktu z morzem, bo odbył się 

międzypokoleniowy rejs na pokładzie Generała Zaruskiego. Był to rejs organizowany 

wspólnie z Gdańską Radą Seniorów, która z taką inicjatywą wystąpiła i my na stałe 

wpiszemy takie działania w nasz kalendarz funkcjonowania Zaruskiego, który cieszy się 

ogromną popularnością. W tej chwili jest na imprezie w Szczecinie Sail Szczecin. 

Niebawem wraca do Gdańska, a skończył tam rejs, który był realizowany w ramach 

projektu unijnego, który nazywa się Eco Ship, gdzie na pokładzie znajdowali się partnerzy 



 

 

 

11 

 

 

 

z Litwy oraz z Polski i Finlandii, gdzie kształcimy takich oficerów ekologicznych, którzy 

będą potem w szkołach edukowali młodych ludzi w zakresie ekologii, bo Zaruski jest też 

narzędziem do realizacji projektów nie tylko edukacyjnych i żeglarskich, ale także 

ekologicznych, bo sam jako jednostka ma certyfikat Błękitnej Flagi, czyli jest też przyjazny 

środowisku. To propozycja, którą będziemy realizowali, a oczywiście wiele z tych rzeczy 

będzie planowanych w ramach zbliżającego się miesiąca seniora czyli w październiku. 

Nastąpi to tradycyjnie już wspólnie z Wydziałem Rozwoju Społecznego, któremu oddaję 

głos przedstawicielce WRS-u, aby kontynuowała temat.  
 

Pani Gabriela Dudziak – Pełnomocnik Prezydenta ds. seniorów 

Jest mi niezmiernie miło, że mogę ten temat dzisiaj państwu przybliżyć.   
 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Mówimy o seniorach i o tych wejściach na basen i ile lat musi mieć senior ?  
 

Pani Gabriela Dudziak – Pełnomocnik Prezydenta ds. seniorów 

Ustawa precyzuje wiek i to jest 60 lat, natomiast to jest bardzo trudny temat i wracam ze 

spotkania, gdzie też tłumaczyłam, mieliśmy takie nieporozumienie, ponieważ powstała 

cała masa projektów dla osób 50+ i to było troszeczkę takie przekłamanie z projektów 

unijnych dlatego, że to jest właśnie grupa, której najtrudniej jest wrócić na rynek pracy. W 

związku z tym są projekty 50+. One są jakby projektami senioralnymi, ale nie powinny być 

traktowane, że one są kierowane do osób starszych dlatego, że w tej chwili zarówno WHO 

jak i kraje skandynawskie myślą o przesunięciu tej granicy do wieku 70 lat i to jest jakby 

realne, dlatego, że żyjemy dłużej, żyjemy zdrowiej i mówiąc krótko po prostu, i bardzo 

dobrze, i te proporcje się zmieniły, niemniej jednak nie ma sztywnej granicy. Wszystko i to 

od razu nawiążę udało nam się zrobić w 2012 roku jako jedynemu miastu w Polsce bardzo 

dokładne badania jakości życia osób starszych i mimo, że mija 10 lat możemy dalej 

posługiwać się danymi, ponieważ pewne tendencje zostają takie same i tutaj proszę mi 

wierzyć 93% osób zapytanych o to, czy czują się osobami starszymi odpowiadają, że nie, a 

czynnikiem, który …  
 

Radny Piotr Dzik – członek Komisji 

W jakim wieku była grupa?  
 

Pani Gabriela Dudziak – Pełnomocnik Prezydenta ds. seniorów 

Tutaj badaliśmy osoby 65+ wzwyż, natomiast to co powoduje, że osoby zaczynają 

postrzegać się w kategorii osoby starszej to jest albo stan zdrowia, albo niesamodzielność. 

I to są te dwie przesłanki, które powodują, że jesteśmy albo zależni od innych albo 

musimy już jakby sięgnąć po pomoc. Jesteście państwo tematycznie związani ze sportem i 

z turystyką, że te badania gdańskie również obejmowały te tematy i warto wiedzieć, że 

prawie 64% osób nie uprawia żadnej formy aktywności. To jest bardzo zły wynik. 20% 



 

 

 

12 

 

 

 

deklaruje, ze tak, regularnie, często. Większość niestety respondentów i przepytanych 

osób płci żeńskiej, bo jest aż prawie 67% deklaruje ten brak takiej aktywności fizycznej, 

panowie trochę lepiej, bo 59%. W preferencjach, o które zostali zapytani seniorzy 

najwięcej uzyskało, bo ponad 40% deklaracja chęci udziału, korzystania z propozycji 

turystycznych, czyli wycieczek, podróży i dopiero na 7 miejscu były preferencje związane z 

korzystaniem z klubów, stowarzyszeń sportowych. To dla państwa, bo nie każdy miał 

okazję zapoznać się z wynikami tych badań. To co jest też w tych badaniach to to, że 

zainteresowanie osób starszych zwiększa się jeśli chodzi o jakąś formę aktywności 

fizycznej. Wszędzie absolutnie bardzo duża zależność miedzy ruchem, aktywnością 

szeroko rozumianą, a stanem zdrowia.     

 

Radny Piotr Dzik – członek Komisji 

Wejdę w słowo, jak my wyglądamy na tle np. Skandynawii, czy Czech.   

 

Pani Gabriela Dudziak – Pełnomocnik Prezydenta ds. seniorów 

Nie ma takich badań, które by w prosty sposób nam to pokazywały, ale styl życia, moment 

przejścia np. na emeryturę i przygotowania do tego czasu jest bardzo istotny i teraz 

przechodząc do konkretów jako miasto mamy tą przyjemność, że realizujemy zadania 

głównie przez Gdański Ośrodek Sportu i pan dyrektor powiedział o tych kluczowych 

rzeczach i program Aktywuj się, oferta uzależniona właśnie od pory roku, ale stała. 

Największą chyba taką popularnością cieszy się gimnastyka dla seniorów. Tego nigdy nie 

jest za dużo, absolutnie ta oferta jest niewystarczająca, ale zaraz powiem gdzie 

uzupełniana i czym, natomiast to o co seniorzy pytają i proszą i ukłon ze strony 

Gdańskiego Ośrodka Sportu to są te pływalnie i przybliżenie możliwości też cenowej. Więc 

jesteśmy konkurencyjni, bo nie wszyscy zwracają uwagę na to, że ceny idą w górę, a oferta 

ta cenowa jest cały czas moim zdaniem korzystna. Proszę państwa, kolejnym ośrodkiem, 

który realizuje działania związane ze sportem to jest Gdański Ośrodek Promocji Zdrowia i 

Profilaktyki Uzależnień. Ośrodek ten realizuje program Trzeci Wiek w Zdrowiu. Mam od 

nich przesłane kilka slajdów, ale ponieważ zakłócę to w jakiej kolejności chciałam to 

rozdam państwu już teraz coś co od 2017 r. bardzo proszę, staramy się regularnie 

aktualizować. Jest też wersja online. Ona po prostu jest łatwiejsza do aktualizacji. Mimo, że 

Gdańsk bez plastiku to zdecydowaliśmy się jednak na foliowanie, ponieważ ta lupka jest 

istotna i staramy się jednak przybliżać to tym osobom, którym druk może wydawać się nie 

za duży, ale jeśli państwo zerkniecie na sam spis treści to już zobaczycie, że my te 

aktywności dzielimy na pewne segmenty i bardzo istotne jest to w każdej polityce 

senioralnej, która jest prowadzona nie tylko w kraju, ale też w innych krajach to jest 

bardzo szeroko rozumiana aktywność. Myślę, że aktywność ta związana ze sportem, z 

rekreacją z jednej strony jest kontynuacją przyzwyczajeń, które już człowiek nabiera we 

wcześniejszych etapach życia. Rzadko się zdarza, żebyśmy mieli zapalonych sportowców, 
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którzy dopiero zaczynają w wieku bardzo zaawansowanym, dojrzałym, niemniej jednak są 

i takie osoby. Nie wszyscy wiemy, że mamy w Gdańsku Mistrza Europy w Nordic Walking i 

zawsze korzystając z uprzejmości tez Gdańskiego Ośrodka Sportu staramy się seniorom 

przybliżyć tą postać i mamy dodatkowe zajęcia. Jeżeli chodzi o ten program Trzeci Wiek w 

Zdrowiu to jest bardzo ważny program. To jest program, który jest adresowany do osób, 

które przechodzą dopiero w ten wiek emerytalny. Tu chodzi oto, żeby wyłapać te osoby, 

które są na tej granicy, aby po przejściu na emeryturę po prostu nie popaść w 

osamotnienie, depresję i to, że ja teraz nie mam pomysłu na siebie. Często jest tak, że 

osoby mówią nie, nic się nie dzieje. Część mówi nie ma informacji co się dzieje, a część 

mówi jest za dużo informacji i nie wiem co z tego wybrać.  
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Więc to jest bardzo trudna sprawa jak trafić do osób, żeby faktycznie efektywnie 

poinformować i program Trzeci Wiek w Zdrowiu dotyczy kształtowania i utrwalenia 

takiego wzorca zachowania jak najdłużej tego życia w zdrowiu, czyli gdzieś pokazania jakie 

są możliwości. To jest program, który trwa 8 tygodni i są badani kompleksowo na 

początku i tam jest cały system zajęć również rekreacyjno-sportowych i nie zdarzyło się 

jeszcze, żeby osoby nie miały lepszych wyników po takim 8-tygodniowym programie. Więc 

to jest program bardzo potrzebny. Te dwa lata pandemii to mówiąc krótko całkowicie nie 

wygasiło, ale jednak to przytłumiło. W tej chwili jest akurat nabór. Mamy wszystkie miejsca 

wypełniona. Na początku naszego spotkania mówiliśmy o tych zagrożeniach związanych z 

ewentualnym nasileniem się znowu liczby zachorowań. Wiem, że część osób na tej liście 

już się wymieniła z powodu choroby. Bardzo zachęcam państwa, bo w tym informatorze 

jest informacja o tym programie. Gdybyście państwo byli zainteresowani jeszcze 

szczegółami to udostępniam te slajdy, które są. Natomiast chciałabym również 

powiedzieć, że to nie tylko ośrodki związane ze sportem w taki bardzo bezpośredni 

sposób są krzewicielami tej aktywności, dlatego, że Gdański Archipelag Kultury, który ma 

filie w Gdańsku w różnych miejscach też w swojej ofercie, a przecież jest skupiony bardziej 

na twórczych niepokojach mieszkańców też ma w swojej ofercie takie właśnie zajęcia np. 

gimnastyka na Oruni. Są też sami seniorzy, którzy oferują swoją pracę wolontarystyczną, 

gdzie przychodzą, prowadzą, mają ku temu kwalifikacje. To jest też trudny temat dlatego, 

że jednak trzeba wziąć pod uwagę przy zajęciach dedykowanych seniorom możliwości 

poruszania, czyli musi być osoba kompetentna, wykwalifikowana, to po prostu nie może 

być ktoś, kto przyjdzie i zaproponuje gimnastykę. Proszę państwa to co miasto również 

może włączyć te działania związane z szeroko rozumianą aktywizacją w tym sportową to 

są oczywiście organizowane konkursy grantowe. Mamy Gdański Fundusz Senioralny, który 

składa się jakby z dwojakiego rodzaju konkursu. Jeden dotyczy propozycji dla organizacji 

pozarządowych i to są granty na 7000 zł oraz dla grup nieformalnych i tu jesteśmy 

pionierem w Polsce, wymyśliliśmy taką formułę wspierania klubów, kół seniora, kół 

tematycznych, które nie mają osobowości prawnej, nie mogą przystępować do konkursów 

i zdobywać środków. Mamy taki maleńki grancik i to jest 700 zł na inicjatywę senioralną i 

proszę mi wierzyć, że w tych i zgłaszanych do tego konkursu dużego jak my to mówimy 

dużych grantów i tych mini grantów zdarzają się propozycje sportowe. Najczęściej wtedy, 

kiedy już w środowisku wiadomo, że jest grupa, która jest tym zainteresowana, która chce 

konkretną jakąś propozycję i tak jak powiedziałam wcześniej jest to albo najbardziej 

popularny Nordic Walking, albo jest to gimnastyka dla seniora. Tutaj z tych najbardziej 

aktywnych mamy też, i bardzo się cieszę, że jest przedstawiciel rady Seniorów w Gdańsku, 

bo to też wybrzmiewało na państwa sesjach i na państwa spotkaniach, że jest gro 

pasjonatów. Sam pan Aleksander Żubrys na wszystkie spotkania jeździ rowerem i 

zawstydza pozostałych, także myślę, że to już jest sama promocja w wykonaniu seniorów i 

chciałabym jeszcze powiedzieć, że współpracujemy też z Akademią Wychowania 



 

 

 

17 

 

 

 

Fizycznego i Sportu tam działającym Uniwersytetem Trzeciego Wieku dlatego, że oni co 

roku starają się robić Seniorady. My jako miasto wspieramy też to działanie. Cieszymy się, 

bo mamy tych Uniwersytetów Trzeciego Wieku działającej w różnej formule czy to przy 

uczelni, czy w formie stowarzyszenia między 11 a 13, bo teraz ta pandemia troszeczkę 

zaburzyła i fajnie jest, że mamy też Uniwersytet Trzeciego Wieku o profilu, nazwijmy to, 

sportowym. Co jest bardzo istotne, bo też w programie były wspomniane kampanie. My 

jako Wydział Rozwoju Społecznego kampanii nie prowadzimy. Prowadzi ją Biuro 

Prezydenta i w ich gestii jest jakby wybór oraz koordynowanie kampanii. To co możemy 

powiedzieć w kwestiach promowania aktywności w tym aktywności sportowej to na 

pewno wprowadzone wydarzenia cykliczne, które odbywają się co roku i do takich 

sztandarowych, gdzie ten motyw aktywności fizycznej jest bardzo promowany należy 

piknik i parada seniorów w okolicy 15-go czerwca oraz Gdańskie Dni Seniora praktycznie 

od 2012 r. robione co roku. Doszliśmy do takiego już właściwie stałego nastawienia, że nie 

może być mniej jak miesiąc, czyli jest to taki czas, kiedy zarówno chcemy bardziej przebić 

się do mediów, przebić się do świadomości seniorów, z tym, że oferta nie jest kierowana 

wyłącznie przez jeden miesiąc, ale w tym jednym miesiącu ona jest na tyle skumulowana, 

na tyle różnorodna, żeby też takie, nazwijmy to, nawyki i może łamanie barier one są 

najróżniejsze, czasami wynikają ze stereotypu, że nie wypada, bo mam już tyle lat, czasami 

ponieważ mam ograniczenia to na pewno nie ma dla mnie oferty chcemy w tym miesiącu 

mimo wszystko skumulować to, żeby pokazać, że oferta np. proponowana przez Gdański 

Ośrodek Sportu jest oferta całoroczną. Często o tym nie wiemy i to jest po prostu taka 

okazja do tego, żeby innym grupom wiekowym troszeczkę zwrócić uwagę, może troszkę 

uczulić, uwrażliwić i co jest bardzo istotne pozwolić osobom starszym na czerpanie z tej 

bogatej oferty dlatego, że niestety w stereotypach jest bardzo często tak, że młodsze 

pokolenie nie zawsze przychylnie patrzy na aktywność swoich rodziców. To jest to z czym 

ja mam do czynienia i proszę mi wierzyć pani pewnie mogłaby to potwierdzić, ale ja mam 

takie rozmowy z seniorami, gdzie oni próbują wywalczyć jeden dzień w tygodniu dla 

siebie. Wydaje się to dość niezwykłe, ale często seniorzy są w tych rolach opiekunów i 

muszę powiedzieć, że to co jestem też państwu winna taką informację, że bardzo często 

osoby starsze w wielu sześćdziesięciu parę, siedemdziesięciu parę lat są opiekunami dla 

swoich rodziców, więc ta podwójna starość, bo tak to jest nazywane jest coraz częstszym 

zjawiskiem, więc jakby też namawiamy seniorów do tej aktywności fizycznej z jednej 

strony może być świetną okazją do relaksu, ale musi być to także dostosowane do 

możliwości. To jest trudny temat, ale liczę też na państwa pomoc w tej materii. 

Chciałabym tylko powiedzieć, że i ten informator mam nadzieję w pewnym sensie 

promuje szeroko rozumianą aktywność przede wszystkim jest źródłem informacji, także 

bardzo państwu serdecznie dziękuję.         
 

Radna Kamila Błaszczyk – członek Komisji 

Jak ten informator jest dystrybuowany wśród seniorów?     



 

 

 

18 

 

 

 

Pani Gabriela Dudziak – Pełnomocnik Prezydenta ds. seniorów 

Po na pewno ośrodkach, które bezpośrednio współpracują z seniorami, więc tutaj Miejski 

Ośrodek Pomocy Rodzinie i Gdańskie Centrum Świadczeń, Gdański Ośrodek Promocji 

Zdrowia, Domy Sąsiedzkie, kluby i koła seniora, ponieważ mamy ich prawdopodobnie ok 

80 chociaż jak jest jakaś akcja to można liczyć na połowę, ale to jest i tak bardzo dobrze i 

musimy zawsze zostawić coś w Urzędzie dlatego, że nakład nie jest duży. Ten rok też 

pokazał, że wszystko tak strasznie zdrożało, mamy ok 3000.   

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Do Rad Dzielnic też było dystrybuowane?  

 

Pani Gabriela Dudziak – Pełnomocnik Prezydenta ds. seniorów 

Nie dajemy go w taki sposób, bo nie mamy tego aż tyle. Natomiast zostawiamy to właśnie 

na piknik, paradę, zostawiamy to przy tych dużych wydarzeniach, bo liczymy, że tam 

przychodzą też osoby, mówiąc krótko przypadkowe i niezrzeszone, dlatego, że jeżeli ktoś 

już trafia do Rady Dzielnicy to tam na pewno jest ktoś, kto jest w stanie elektronicznie 

otworzyć wersję i poszukać informacji.   

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Może bezpośrednio do Rad Dzielnic wysłać to elektronicznie?  

 

Pani Gabriela Dudziak – Pełnomocnik Prezydenta ds. seniorów 

Ale zawsze jest informacja i na stronie Miasta Gdańska jest kilka miejsc, gdzie ten 

informator jest zamieszczony, żeby go łatwiej można było znaleźć, bo jest i na zakładce 

seniorzy i na zakładce edukacja. Jak on się pojawia jest dodatkowa informacja. Wiem, że 

też jednostki czasami podczepiają formę pdf, żeby po prostu z tym być bliżej, bo nie 

ukrywamy czasami w tym morzu informacji jest po prostu trudniej znaleźć, także wszelkie 

sugestie gdybyście państwo też mieli pomysł na to jakich informacji brakuje, albo co jest w 

państwa doświadczeniu zawodowym zgłaszane przez seniorów bardzo chętnie to 

włączymy, bo jesteśmy przywiązani do tej formy informatora, niemniej jednak przyznam 

się szczerze i z dumą, że inne miasta w taki grzeczny sposób reagują, bo dzwonią do nas i 

pytają czy mogą się inspirować i on jest bardzo podobny, bo jest bardzo ciężko, Warszawa 

ma informator, który ma prawie 300 stron.  
 

Radny Piotr Dzik – członek Komisji 

Czy to jest czytelne?  
 

Pani Gabriela Dudziak – Pełnomocnik Prezydenta ds. seniorów 

Moim zdaniem nie w sensie takim, że ja chcę coś znaleźć. To miało spełniać jakby dwie 

funkcje. Z jednej strony informacyjnej, z drugiej właśnie promującej miejsca, które 



 

 

 

19 

 

 

 

realizują działania, bo miasto czy urząd nie jest tym miejscem, które będzie realizowało 

każde zadanie i odpowie na każdy problem, niemniej jednak traktujemy ten informator 

również jako takie narzędzie edukacyjne, które pokazuje nawet jeśli on nie jest w danym 

momencie aktualny, bo się zmienił nr telefonu, albo adres siedziby to wiele osób mówi ja 

już wiem, gdzie mniej więcej mam się poruszać i gdzie zadzwonić i taki jest sens tego, bo 

właściwie z chwilą wydania tego na druku następnego dnia ktoś się przeprowadza, ktoś 

zmienia nr telefonu, ale co do zasady ja już wiem, że dany problem, dany temat mogę 

zrealizować albo szukać po prostu inspiracji, więc myślę, że to może pomagać, ale każda 

sugestia jest mile widziana, także bardzo dziękuję.   

 

Radny Przemysław Malak – członek Komisji 

Jakby 35 takich gdzieś się uchowało w magazynach to po jednym na Radę Dzielnic 

naprawdę proszę, żeby to przekazać, bo właśnie fajnie, że w siedzibie można przejrzeć.  

 

Pani Gabriela Dudziak – Pełnomocnik Prezydenta ds. seniorów 

Uważam, że nawet nasi urzędnicy w różnych miejscach, gdzie jest duża liczba klientów 

chwalą sobie to, bo mają taką ściągawkę.  

 

Radny Przemysław Malak – członek Komisji 

Jeden na Radę jeżeli by dało radę.  

 

Radny Piotr Dzik – członek Komisji 

Ja bym poszedł szerzej i to jeszcze rozgłosił w przychodniach.  

 

Pani Gabriela Dudziak – Pełnomocnik Prezydenta ds. seniorów 

Nie mamy takiego nakładu. Przyjmuje ten wniosek absolutnie przekażę.  

 

Pani Stanisława Borowska-Gala – Radna Rady Seniorów 

Naprawdę brakuje i będąc w Radzie Seniorów parę egzemplarzy dostałam i rozdałam 

wśród mieszkańców i od razu mieszkańcy skorzystali. Ja też korzystam. Nie wiedziałam, że 

osoba po 95 roku życia ma darmowe usługi opiekuńcze, a jestem w takiej sytuacji, że 

mam matkę 98 letnią leżącą i też właśnie skorzystałam. Moich sąsiadów, którzy są w tej 

samej sytuacji uprzedziłam i bardzo dużo osób na mojej ulicy korzysta z takiej pomocy. 

Więc to jest bardzo taka informacja potrzebna. Z drugiej strony jeszcze odnośnie GOS-u 

jak można by było też do Rad Dzielnic np. plakaty o zajęciach basenowych, gimnastyka, 

joga, itd. Mamy gabloty i w tych gablotach wieszamy. Nie wszyscy korzystają z Internetu.   

 

Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 

Zrobimy streszczenie oferty GOS-u w formie plakatowej do każdej Rady Dzielnicy.  
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Pani Stanisława Borowska-Gala – Radna Rady Seniorów 

Też się opiekuję gablotami i czasami co tu jeszcze powiesić dla mieszkańców.  
 

Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 

Prześlę w formie elektronicznej do Rady i można wydrukować taką informację. To jest 

najprostsza i najszybsza komunikacja. Jakąś grafikę opracujemy i podeślemy w formie 

elektronicznej.  
 

Pani Stanisława Borowska-Gala – Radna Rady Seniorów 

Bardzo bym prosiła czy do Rad Dzielnic czy do Rady Seniorów, to pani Natalia porozsyła 

do wszystkich radnych i my sobie to rozpropagujemy wśród naszej społeczności, którą 

reprezentujemy, a tego brakuje, bo starsi jak już są zasiedzieli to bardzo trudno ich 

wyciągnąć z domu.  
 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Poprosimy panie dyrektorze.  
 

Pani Stanisława Borowska-Gala – Radna Rady Seniorów 

Mam jeszcze pytanie, bo ostatnio brałam udział w takim szkoleniu online o działaniach 

międzypokoleniowych, może warto by było pomyśleć o takich działaniach, które by 

wciągnęły różne osoby w różnym wieku, bo nie każdy lubi się tak zamykać w grupie osób 

starszych. Ja ba przykład długo pracowałam i byłam aktywna zawodowo i później po 

przejściu na emeryturę to brakowało mi ludzi.  
 

Radny Przemysław Malak – członek Komisji 

Ostatnio na jarmarku pięknie przecież współpracowano z Młodzieżową Radą Miasta.  
 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Program Aktywuj się też.  
 

Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 

Na Zaruskim też właśnie Aleksander Żubrys był i był zarazem inicjatorem tego rejsu i 

myślę, że na stałe będzie wpisany, gdzie ci młodzi ludzie i seniorzy są na pokładzie  i 

razem w miarę możliwości obsługują ten żaglowiec i to było też dobre doświadczenie i na 

pewno w przyszłym roku też będziemy mieli przynajmniej jeden taki rejs zaplanowany. 

Myślę, że w innych obszarach również można by próbować, ale to raczej akcyjnie takie 

rzeczy, proste projekty, krótkie, jednorazowe.   
 

Pani Gabriela Dudziak – Pełnomocnik Prezydenta ds. seniorów 

Przed okresem pandemii ja miałam okazję też rozmawiać z dyrektorami różnych placówek 

edukacyjnych i naprawdę można było powiedzieć, że lokalnie nawet przedszkola 
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podejmowały takie działania międzypokoleniowe. Teraz jesteśmy trochę wszyscy 

spowolnieni. Myślę, że z czasem powrócimy do tego, bo najlepsze rzeczy wynikają jakby z 

takiej lokalnej inicjatywy. To jest bardzo istotne dlatego, że to co pani poprzednio 

powiedziała, ja przytoczyłam na spotkaniu dokładnie godzinę temu dlatego, że ja mam 

taki odsłuch od seniorów, którzy mówią proszę nie stygmatyzujecie nas wyłącznie do 

wydarzeń dedykowanych seniorom. Ta obecność jakby różnych grup wiekowych jest 

niezbędna do tego, niemniej jednak dobrze wychodzi jeżeli to wychodzi naturalnie i 

robiliśmy np. takie dni cyfrowe, gdzie dzieciaki ze szkół podstawowych miały dyżury i po 

prostu uczyły seniorów, którzy przychodzili lokalnie czyli nie byli zrzeszeni w jakimś klubie 

tylko po prostu zobaczyli plakat i przy jednym stoliku pokazywali jak korzystać z 

Facebooka, gdzie, jak nagrać wiadomość, a nie wpisywać ją i okazało się, że oni się 

świetnie w tych rolach nauczycieli sprawdzili, a osoby starsze były dumne z tego, że teraz 

pokaże moim dzieciom i wnukom, że potrafię. Czyli nie jest łatwo przełamać się czasami 

wewnętrznie przed członkami swojej rodziny, łatwiej jest po prostu wyjść. Także te 

działania międzypokoleniowe na pewno są potrzebne.      

 

Pani Stanisława Borowska-Gala – Radna Rady Seniorów 

Tak jak pani mówi krótkie, jednorazowe, które pokazywały tym społecznościom, że tak 

można działać.  

 

Pani Gabriela Dudziak – Pełnomocnik Prezydenta ds. seniorów 

Myślę, że pod tym kątem należy myśleć o wydarzenia, że one są adresowane do 

mieszkańców, niekoniecznie wyłącznie do jednej grupy.  

 

Pani Stanisława Borowska-Gala – Radna Rady Seniorów 

Tak właśnie na tym szkoleniu pokazano, czy tanie, czy nauka obsługi komputera i tego 

typu działania międzypokoleniowe. Inne były bardziej skomplikowane tematy. Lekcje 

haftu i powiązane z innymi dodatkowymi elementami poznawczymi, a naprawdę bardzo 

fajny projekt.  

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Dziękujemy za obszerną informację. Czy ze strony państwa radnych są pytania?  

 

Radny Piotr Dzik – członek Komisji 

Nie ma, ale jak najwięcej tego. To nie będzie zmarnowane, te informatory, po ośrodkach 

zdrowia, w Radzie Miasta.  

 

Pani Stanisława Borowska-Gala – Radna Rady Seniorów 

Czasami jest tak, że jak starsze osoby widzą, że jest coś do wzięcia to biorą.  
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Pani Gabriela Dudziak – Pełnomocnik Prezydenta ds. seniorów 

To jest też tak, że w którymś momencie był pomysł, żeby to może nie było właśnie na 

takiej jakości papieru. Teraz się w tym roku okazało, że każdego rodzaju papier poszedł 

drastycznie w górę i nie było różnicy, ale powiem państwu zupełnie szczerze, że od 

samego początku właściwie byłam wdzięczna wszystkim osobom, które mnie trochę 

wprowadzały w ten temat, że oferta dla seniorów zawsze charakteryzowała się tym, że 

ona była taka słabsza jakościowo i zawsze nam zależało na tym, żeby akurat ta publikacja 

absolutnie nie była na papierze gazetowym, żeby była kolorowa, żeby była optymistyczna, 

żeby po prostu była dobrej jakości. W związku z powyższym mam nadzieję, że nam się uda 

zachować to. Dziękuję państwu bardzo.  
 

PUNKT  - 5 
 

Wnioski Komisji do projektu budżetu Miasta Gdańska na rok 2023. 
 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Czy ze strony państwa radnych są jakieś wnioski? Do 15-go możemy składać wnioski. 

Można wysyłać też drogą mailową. Dzisiaj muszą zostać przyjęte.  

 

Radna Alicja Krasula – członek Komisji 

Pisałam interpelację odnośnie modernizacji boiska na Zielonogórskiej. Dostałam taką 

ładną odpowiedź, że ze względu na pandemię covid zostały te wszystkie rewitalizacje 

wstrzymane. Nie ma co do tego żadnych wątpliwości. W kolejnych latach podejmiemy 

działania zmierzające do poprawy stanu tego obiektu. Moim wnioskiem jest, że może 

tym kolejnym rokiem to będzie ten 2023 rok.   

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Panie dyrektorze, czy coś nowego w tym temacie?  

 

Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 

Dzisiaj mogę powiedzieć, że problemem są środki, których po prostu nie ma na 

realizację tego przedsięwzięcia. Dzisiaj mamy tam jeszcze miasteczko na jednym z 

boisk, które się znajduje za kortami kontenerowe, które pierwotnie było przeznaczone 

dla izolacji osób głównie bezdomnych jeżeli chodzi o covid. W tej chwili mam 

informację, aczkolwiek jeszcze nie potwierdzone, że będzie to miejsce, w którym będą 

przenoszeni mieszkańcy domów typu Brata Św. Alberta, gdzie będą remontowe obiekty 

i ten obiekt jest potrzebny, żeby tymczasowo oni tam przebywali. To w żaden sposób 

nie wstrzymuje inwestycji, żeby była jasność, bo ta inwestycja tam się może odbyć, 

tylko przypomnę, że miejscowy plan umożliwia i konserwator budowę tylko boisk 

naturalnych, natomiast Gdańskie Wody jak i miejscowy plan może mniej, ale Gdańskie 
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Wody nie wyrażają zgody na budowę boiska ze sztucznej nawierzchni. Takie boisko 

wiąże się z bardzo dużymi nakładami, kwestia nawożenia, kwestia pielęgnacji tejże 

trawy, ogrodzenia, oświetlania to są koszty, które i tak są w przypadku budowy boiska z 

nawierzchnią sztuczną, jest swego rodzaju pat można powiedzieć, aczkolwiek boisko by 

się przydało w tej części dzielnicy, popieram wnioski ze strony państwa Komisji. Myślę, 

że warto do tego tematu wrócić, do tych rozważań w jakiejś perspektywie bliższej lub 

dalszej te środki znaleźć, bo do tej pory nie udało nam się zgromadzić, zawsze były 

jakieś inne priorytety, niemniej ten teren jest przeznaczony na sport, rekreację i tego na 

pewno będziemy pilnować. Dodam tylko, że tam nie może powstać żadna zabudowa. 

Miejscowy plan również nie pozwala. Jest to teren pod konserwatorską opieką. To są 

byłe bastiony, które w tej chwili są pewnie daleko i mocno pod ziemią, ale konserwator 

nie pozwala na żadną inną zabudowę. Ona się może tylko dobyć tylko w tej części jak 

się dojeżdża do Zielonogórskiej po prawej stronie. Natomiast wniosek popieram i w 

miarę możliwości jeżeli się środki znajdą jesteśmy gotowi do zainwestowania tych 

pieniędzy.   

 

Radny Piotr Dzik – członek Komisji 

Pani Przewodnicząca, my możemy dzisiaj składać, ale trzeba być realistą. I oby się moje 

słowa nie spełniły. Informacje prawie oficjalne, energia tylko mówię na podstawie energii 

miasto od przyszłego stycznia razy trzy.  

 

Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 

Optymistycznie panie radny.  

 

Radny Piotr Dzik – członek Komisji 

Do czterech.  

 

Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 

Bydgoszcz zrobiła przetarg to z 400 na 1700 za MWh. Razy cztery.  

 

Radny Piotr Dzik – członek Komisji 

Duża część wpływów w budżecie jest z PIT-ów. Pani przewodnicząca i ja jesteśmy małymi, 

średnimi przedsiębiorcami, mówię na przykładzie, ostatnio na Komisji była dyskusja 

szeroka o bilecie, że u nas kosztuje 4,80 zł i powiedziałem na Komisji, że to jest 15 minut 

pracy, bo przeliczamy czasami paliwo też ile czasu trzeba pracować na litr paliwa i teraz 

70% PKB do budżetu państwa to są małe i średnie przedsiębiorstwa. Jeżeli te podwyżki 

przyjdą, załóżmy ja, przykład na mnie, po babcinemu rządzę budżetem, to jest na ZUS, to 

jest na podatki, to jest na to, to na wypłaty, a na końcu to co zostanie to dopiero zysk. 

Jeżeli dzisiaj płacę 12 000 zł miesięcznie za prąd i jeżeli od stycznia, a chciałem zatrudnić 2 
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lub 3 nowe osoby, które mi się sprawdziły podczas jarmarku, na sezon przyszły, i wiem, że 

już na pewno do stycznia nikogo nie zatrudnię na etat, bo mnie nie będzie na to stać, bo 

jeżeli mam 12 000 zł miesięcznie, a teraz dostałem 24 800 zł za prąd i dostanę teraz w 

styczniu według nowej stawki 60 000 zł za prąd to pierogi musiałby kosztować jak kawior. 

A kto to kupi? Taka prawda. A my mówimy tutaj, planujemy sobie w budżecie, że 

chcielibyśmy wszystko zrobić, tylko my naprawdę nie wiemy z czym my się zderzymy po 

nowym roku. Nie mówimy tylko o prądzie, powiedzmy o gazie, o podwyżkach podatków 

od nieruchomości, które są planowane w rządzie, od garaży, od samochodów, to jest 

wszystko przed nami. Naprawdę ja tego kolorowo nie widzę. Uważam, że w styczniu 

bardzo dużo małych i średnich firm padnie.     
 

Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 

Mam wizje też, które nie pozwalają mi usnąć. Dzierżawcy też mówią, że nie będą już 

stawiać namiotów na kortach z powodu prądu i kosztów ogrzewania. Godzina wynajmu 

musiałaby kosztować przy tych prognozach, które są 250 zł zamiast 60 zł za godzinę i to 

jeszcze nie spowoduje, że się zwróci koszt utrzymania. Dlatego staniemy przed takimi 

dylematami i będą do nas różnego rodzaju, zresztą już wpływają wnioski o obniżenie, albo 

o wstrzymanie dzierżaw, bo nie są w stanie ci przedsiębiorcy, którzy w innych realiach 

brali te obiekty pod swoją opiekę i je chcieli realizować, że dzisiaj nie są w stanie tego 

utrzymać. Podgrzewanie murawy, właściwie dwóch muraw mnie kosztuje ok 500 000 

rocznie. Przy tych prognozach, które są to będzie kosztowało 2 000 000 zł rocznie 

podgrzewanie murawy. Nie wiem, czy jakiekolwiek miasta, czy nas będzie stać na 

podgrzanie murawy.   
 

Radny Piotr Dzik – członek Komisji 

Powiedzmy o wodzie, która ma pójść nie wiadomo ile do góry. 
 

Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 

Też. Niemniej jednak wniosek jest.  
 

Radny Piotr Dzik – członek Komisji 

Wiadomo jest o tym balonie, który miał być przy Kurpińskiego. Nic nie ma.  
 

Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 

Na Meissnera wichura zdmuchnęła duży balon i nie wiadomo czy powstanie, bo 

utrzymanie tego obiektu ogromnego raczej zmieniło zupełnie optykę.  
 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Panie radny my rozumiem, że najbliższy rok będzie ciężki. Wniosek możemy złożyć, żeby 

zaznaczyć, że zależy nam na tym obiekcie, żeby on powstał. Czy on powstanie w przyszłym 

roku? Najprawdopodobniej nie, powiedzmy szczerze, ale taki wniosek warto składać.   
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Radna Alicja Krasula – członek Komisji 

W odpowiedzi była mowa o ogrodzeniu. Szkoda tego terenu, bo tam grają ludzie. 

Wieczorem przychodzą ludzie z psami i szkoda po prostu.  
 

Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 

Tak, mimo zakazu wchodzą te osoby. Ogrodzenie, ale i oświetlenie też od razu. Myślę, że 

etapami. Myślę, że to też jest jakaś metoda. Myślę, że przy państwa wsparciu tej inicjatywy 

pani radnej warto metodą małych kroków to zrobić.  
 

Pani Stanisława Borowska-Gala – Radna Rady Seniorów 

Chciałabym zabrać głos.  
 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

W tym temacie?  
 

Pani Stanisława Borowska-Gala – Radna Rady Seniorów 

Tak, bo nie ukrywam, że też celowo przyszłam na spotkanie. Jestem autorem opracowania 

zagospodarowania opływu Motławy od wielu, wielu lat i jakoś nie możemy się przebić, 

żeby doszło do realizacji, ale bardzo by było dobrze, żeby powstała koncepcja 

zagospodarowania opływu Motławy prawego brzegu właśnie na tym odcinku od Motławy 

do mostu przy ul. Modrej. Ten teren jest niezagospodarowany, a pisze się wspaniałe 

tereny zielone.   
 

Radny Piotr Dzik – członek Komisji 

O Olszynce pani mówi?  
 

Pani Stanisława Borowska-Gala – Radna Rady Seniorów 

Tak, przepiękna, ale nic się nie dzieje. Teraz jeszcze projekt, który narobił troszeczkę 

promocji. Chciałabym bardzo, żeby miasto podjęło się zadania opracowania koncepcji 

zagospodarowania tego obszaru, który można by było etapami, ale jakoś uporządkować 

ten teren po kolei co roku jakiś kawałek, bo na razie tam są cząstkowe projekty, które 

wychwytują kawałki, ale później w całości może to wszystko nie grać i dać efektu takiego 

jaki powinien być. Powinna być zachowana zieleń przede wszystkim, ale w tej zieleni 

powinny być jakieś tam elementy… 
 

Radny Piotr Dzik – członek Komisji 

Czy Rada Dzielnicy występowała z takim pismem?  
 

Pani Stanisława Borowska-Gala – Radna Rady Seniorów 

Ja wielokrotnie. Jestem radną dzielnicy również.  
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Radny Piotr Dzik – członek Komisji 

Niech Rada Dzielnicy wystąpi do nas do Komisji … 

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Pytałam czy to jest w temacie, to jest trochę inny temat, chciałabym skończyć temat pani 

radnej Alicji Krasuli, więc to jest nowy temat.  

 

Pani Stanisława Borowska-Gala – Radna Rady Seniorów 

Przepraszam, myślałam, że w ogóle w tym temacie.  

 

Radny Piotr Dzik – członek Komisji 

To my jako Komisja wnioski składamy.  

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Jest to nowy temat.  

 

Radny Piotr Dzik – członek Komisji 

Niech Rada Dzielnicy wystąpi do Komisji i my z takim wnioskiem ewentualnie wystąpimy.   

 

Radna Kamila Błaszczyk – członek Komisji 

Rozumiem, że to jest ten sam wniosek, który myśmy wczoraj na Komisji Zrównoważonego 

Rozwoju podjęliśmy?  

 

Pani Stanisława Borowska-Gala – Radna Rady Seniorów 

Tak.  

 

Radna Kamila Błaszczyk – członek Komisji 

On jest wnioskiem Komisji Zrównoważonego Rozwoju wczoraj podjęty.  

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Możemy może temat odrębnie, jako oddzielny temat wziąć to na Komisję.  

 

Radny Piotr Dzik – członek Komisji 

Jeżeli już poszło jako wniosek Komisji do budżetu, to po co my jeszcze?  

 

Pani Stanisława Borowska-Gala – Radna Rady Seniorów 

Chciałabym, żeby Komisja Sportu i Turystyki miała tego świadomość, taką wiedzę, że coś 

takiego cały czas czeka na inwestycję i cały czas ten problem nie jest rozwiązany, a my 
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będziemy mieli za 10 lat 100-lecie przyłączenia Olszynki do miasta i warto by było w ciągu 

tych 10 lat ten teren zagospodarować.  

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Dziękujemy za informację. Wniosek przez Komisję Zrównoważonego Rozwoju został 

przegłosowany, także wraca do tematu, proszę o sformułowanie wniosku panią radną 

Alicję Krasulę i poddajemy ten wniosek pod głosowanie.  

 

Radna Alicja Krasula – członek Komisji 

Wnioskuję o modernizację obiektów przy Zielonogórskiej, chociażby, żeby to było 

ogrodzenie na ten rok.  

 

Radny Piotr Dzik – członek Komisji 

Etapami.  

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

O zabezpieczenie środków.  

 

USTALENIA KOMISJI – WNIOSEK                   

Komisja Sportu i Turystyki Rady Miasta Gdańska zwraca się z prośbą do Pani Prezydent o 

zabezpieczenie środków finansowych w budżecie Miasta Gdańska na 2023 rok na etapową 

modernizację obiektów sportowych przy ul. Zielonogórskiej w Gdańsku. 

 

Wniosek Komisja podjęła w wyniku przeprowadzonego głosowania jednogłośnie 5 głosami 
za.  
Wniosek nr 44-07/8-2/2022 stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  
 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Bardzo dziękuję. Kolejny wniosek pan radny Przemysław Malak.  

 

Radny Przemysław Malak – członek Komisji 

Chciałem prosić szanownych kolegów z Komisji Sportu i koleżanki też, ale szczególnie 

kolegę z okręgu, który dotyczy wskazana inwestycja, parę lat temu był wniosek wygrany 

do Budżetu Obywatelskiego dotyczące kilku boisk przy XX LO, wycięto, ze względu na 

etapowanie boisko do siatkówki, więc mój wniosek o zabezpieczenie środków w przyszłym 

roku na budowę boiska do siatkówki plażowej przy XX LO. Jest tam miejsce, jest wszystko 

zaprojektowane. Gorąca prośba o przychylne zagłosowanie i żeby to poszło jako wniosek 

Komisji Sportu i Turystyki.  
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USTALENIA KOMISJI – WNIOSEK                   

Komisja Sportu i Turystyki Rady Miasta Gdańska zwraca się z prośbą do Pani Prezydent o 

ujęcie w projekcie budżetu Miasta Gdańska zadania polegającego na budowie boiska do 

siatkówki plażowej przy XX LO w Gdańsku (wygrany projekt Budżetu Obywatelskiego musiał 

być etapowany i nie znaleziono środków na budowę boiska).  

 

Wniosek Komisja podjęła w wyniku przeprowadzonego głosowania jednogłośnie 5 głosami 
za.  
Wniosek nr 44-07/9-3/2022 stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  
 
Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Zaprosiłam dzisiaj panią Marię Witecką, która zajmuje się Gdańskim Funduszem 

Sportowo-Rekreacyjnym i tutaj będziemy mieć też z panią Marią, ja postawię wniosek, ale 

najpierw oddam pani Marii głos, żeby kilka słów powiedziała o tym funduszu i dlaczego 

miałyby być zwiększone środki, jakie są aktualne i jakie by mogły być w przyszłym roku.  

 

Pani Maria Witecka-Wiese – przedstawicielka Fundacji RC 

Drodzy państwo, pracuję w Fundacji RC jako specjalista ds. regrantingów i projektów 

społecznych. Jednym z takich regrantingów, które koordynuję jest właśnie miejski 

program Gdański Fundusz Sportowo-Rekreacyjny. To jest jeden z siedmiu programów 

regrantingowych realizowanych przez Wydział Rozwoju Społecznego i Gdański Fundusz 

Sportowo-Rekreacyjny jest skierowany do wszystkich organizacji, grup nieformalnych, 

które chcą realizować różne sportowe działania na terenie Miasta Gdańska w różnych 

dzielnicach i ta ścieżka jest dokładnie taka jak powiedziała pani Gabriela, bo mamy jedną 

ścieżkę dla grup nieformalnych, czyli i4-osobowe grupy nieformalne mogą złożyć wniosek 

na 700 zł i druga ścieżka to organizacje pozarządowe, kluby sportowe, czy fundacje, 

stowarzyszenia posiadające wpis do KRS lub do innego rejestru, które mogą złożyć, 

ubiegać się o takie dofinansowanie w wysokości maksymalnie 7000 zł. Na prośbę pani 

Przewodniczącej poproszona zostałam o takie przedstawienie tego jak wygląda u nas 

sytuacja w Gdańskim Funduszu Sportowo-Rekreacyjnym, bo bardzo szybko okazało się, że 

to zapotrzebowanie jest o wiele większe na te środki niż się spodziewaliśmy. W 2021 r. 

wpłynęło 58 wniosków na Gdański Fundusz Sportowo-Rekreacyjny złożonych przez 

organizacje. Byliśmy w stanie dofinansować jedynie 19 z uciętymi budżetami i zabrakło 

nam dofinansowania na aż 39 naprawdę fantastycznych projektów. Zabrakło nam kwoty 

307 000 zł i podobnie było w 2022 roku, gdzie wpłynęły 44 wnioski, dofinansowaliśmy 18 

projektów, a zabrakło nam aż dla 26 projektów dofinansowania, które łącznie opiewało na 

kwotę 180 000 zł. W związku z tym, że nasz budżet jest dość ograniczony do 160 000 zł na 

rok z czego 120 000 zł przeznaczamy na właśnie granty i te duże i te małe dla organizacji i 
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dla grup nieformalnych wyszliśmy z taką propozycją, że jeśli chcieliby państwo się włączyć, 

być częścią też tego, chociaż kilku sfinansowanych takich projektów to myślę, że to 

mogłoby przynieść bardzo dużo korzyści, bo Gdański Fundusz Sportowo-Rekreacyjny 

bardzo wpisuje się w państwa działania, przede wszystkim on promuje takie oddolne 

inicjatywy sportowe, bo sami mieszkańcy je wymyślają, piszą na to projekt i potem je 

realizują i naprawdę wychodzą z tego bardzo fajne rzeczy w małych dzielnicach, które 

naprawdę oddolnie bardzo się sprawdzają. Dodatkowo mamy taki wymóg, że wszystkie te 

projekty muszą wykorzystywać miejską infrastrukturę sportowo-rekreacyjną w Gdańsku, 

bo ona jest bardzo szeroka do wykorzystania. Oni w tych wnioskach również muszą to 

uwzględniać i myślę, że to jest naprawdę bardzo fajny i ciekawy projekt.      
 

Radny Piotr Dzik – członek Komisji 

Z tych grantów rozumiem oni też opłacają to?  
 

Pani Maria Witecka-Wiese – przedstawicielka Fundacji RC 

Tak, dokładnie.  
 

Radny Piotr Dzik – członek Komisji 

Czyli te pieniądze wracają do miasta po części, prawda?  
 

Pani Maria Witecka-Wiese – przedstawicielka Fundacji RC 

Po części tak, ponieważ są to projekty realizowane na rzecz mieszkańców.  
 

Radny Piotr Dzik – członek Komisji 

I na infrastrukturze gminnej.  
 

Pani Maria Witecka-Wiese – przedstawicielka Fundacji RC 

Rzeczywiście czasami tak, ale jednak bardzo często gdzieś szkolne boiska są 

wykorzystywane.  
 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Można wykorzystać np. boisko i ktoś chce podszkolić się w piłce nożnej i za te środki może 

wynająć trenera, który go podszkoli. 
 

Radny Piotr Dzik – członek Komisji 

Czyli pani przewodnicząca mamy wystąpić o zwiększenie środków w budżecie? Macie 

140 000 zł? 
 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

120 000 zł na wykorzystanie na te granty. Uważam, że to jest bardzo mało.  
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Radny Piotr Dzik – członek Komisji 

To jest nic, a te małe wspólnoty naprawdę widziałem …  
 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Dużo nie zostało zrealizowanych właśnie przez to, że nie było środków na grant.  
 

Radny Piotr Dzik – członek Komisji 

O ile chcielibyście wnioskować zwiększanie? Do 250 000 zł?  
 

Pani Maria Witecka-Wiese – przedstawicielka Fundacji RC 

Nawet jeżeli drugie tyle by się udało to i tak byłby ogromny popyt, bo dofinansowujemy 

jedynie 35%.  
 

Radna Kamila Błaszczyk – członek Komisji 

Ja bym nie proponowała kwoty.  
 

Radny Piotr Dzik – członek Komisji 

Od razu proponowałbym powiedzieć do jakiej kwoty, bo jest uzasadnienie i jest 

dokument, że tyle brakuje na te projekty, które są składane.  
 

Radny Przemysław Malak – członek Komisji 

Na jaką kwotę składano wnioski? Bo mówimy o liczbach, że 30 odrzucono, itd., ale nie ma 

liczb.   
 

Pani Maria Witecka-Wiese – przedstawicielka Fundacji RC 

Łącznie wszystkich wniosków, które wpłynęły np. na ten rok była to kwota ok 300 000 zł.  
 

Radny Przemysław Malak – członek Komisji 

Padała informacja, że to musi być miejska infrastruktura, a czasami są takie tereny 

Gdańska jak spółdzielnie mieszkaniowe, gdzie nie ma miejskich, są takie tereny. Czy 

wykluczające jest to, że to by było na boisku dewelopera czy spółdzielni po prostu?  
 

Pani Maria Witecka-Wiese – przedstawicielka Fundacji RC 

Absolutnie nie. To po prostu jest promowane, bo chcemy też potem właśnie stworzyć 

takie zestawienie, zawsze robimy taki raport końcowy, gdzie pokazujemy ile w Gdańsku 

zostało zrealizowanych tych inicjatyw, w  jakich miejscach się działy i po prostu robimy 

takie zestawienie, które przekazujemy potem do WRS-u i potem powstają roczne raporty z 

naszych wszystkich gdańskich funduszy, które były realizowane właśnie na terenie miasta.  
 

Radny Piotr Dzik – członek Komisji 

Proponuję 300 000 zł. zrobić.  
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USTALENIA KOMISJI – WNIOSEK                   

Komisja Sportu i Turystyki Rady Miasta Gdańska zwraca się z prośbą do Pani Prezydent o 

ujęcie w projekcie budżetu Miasta Gdańska zwiększenia środków finansowych Gdańskiego 

Funduszu Sportowo-Rekreacyjnego do wysokości 300 000 zł.  

 

Wniosek Komisja podjęła w wyniku przeprowadzonego głosowania jednogłośnie 5 głosami 
za.  
Wniosek nr 44-07/10-4/2022 stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  
 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Czy ze strony państwa radnych co do wniosków są jeszcze jakieś pytania? Jeżeli jeszcze 

będą jakiekolwiek wnioski to proszę o przesłanie.  

 

Radny Piotr Dzik – członek Komisji 

Musimy to przegłosować teraz.  

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Możemy przegłosować, że do 10-go września można zgłaszać wnioski do budżetu miasta 

Gdańska na rok 2023 i bardzo.  

 

Komisja w wyniku przeprowadzonego głosowania jednogłośnie 5 głosami za wyraziła 

zgodę na powyższe. 

 

Zgodnie z ustaleniami powyżej został zgłoszony jeden wniosek: 

Komisja Sportu i Turystyki Rady Miasta Gdańska zwraca się z prośbą do Pani 

Prezydent o ujęcie w projekcie budżetu Miasta Gdańska oświetlenia boiska sportowego przy 

ul. Królewskie Wzgórze.  

Rada Dzielnicy przeznaczyła środki na realizację tego zadania, jednakże okazały 

się one niewystarczające. Wystarczyły tylko na pokrycie kosztów związanych z 

projektowaniem. 

W związku z powyższym Komisja wnosi jak wyżej.  

 

Wniosek nr 44-07/11-5/2022 stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  
 

PUNKT  - 6 
 

Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja. 
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Pan Marcin Jędryczka – Główny Specjalista w Biurze Prezydenta ds. Sportu 

Czy mógłbym zabrać głos? Razem z panem Marszalcem dyrektorem Muzeum Gdańska 

koordynujemy obchody 100-lecia Gedanii. Państwo dostali też w materiałach 

harmonogram tych imprez, także serdecznie zapraszamy do udziału w tych wszystkich 

imprezach. Jest dwustronicowy harmonogram rzeczy, które teraz się odbywają. Najbliższy 

turniej jest od tego piątku, międzynarodowy turniej. Główne obchody są planowane na 

15-go Muzeum II Wojny Światowej, a 17-go jest duży festyn na terenie Hallera 201, 

zapraszamy wszystkich mieszkańców Gdańska.    
 

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Jak pan jest przy głosie to jeszcze taką informację chciałabym uzyskać, nie dostaliśmy 

żadnej informacji odnośnie Baltic Sail, chyba, że państwo radni dostali, a to jest już w 

piątek, więc zawsze dostawaliśmy takie informacji, także jestem lekko zaniepokojona 

dlaczego te informacje nie przyszły, bo musimy się samo dowiadywać szczegółów.  

 

Pan Marcin Jędryczka – Główny Specjalista w Biurze Prezydenta ds. Sportu 

Jestem w zastępstwie, obliguję się, że jutro przyjdą maile.  

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Dziękuję bardzo. Szanowni państwo radni, w dniu 24 czerwca dostaliśmy odpowiedź w 

sprawie wniosku, który podjęła Komisja w sprawie nadania boisku imienia pana 

Walleranda. Dostaliśmy taką odpowiedź, że sprawy dotyczące tablic pamiątkowych należą 

do kompetencji komisji ds. pomnikowych i o ustaleniach komisji zostanie pani, bo było 

skierowane do pani przewodniczącej, poinformowana odrębnym pismem. Pisma żadnego 

nie dostaliśmy. Natomiast samo to pismo, które wtedy przyszło, że zostaniemy 

poinformowani zostało z opóźnieniem chyba trzytygodniowym do nas przesłane. 

Natomiast w tym samym czasie dostaję od szkoły zaproszenie, nie wiem, czy państwo 

radni też dostali zaproszenie, na otwarcie wielofunkcyjnego boiska szkolnego oraz 

odsłonięcie tablicy pamiątkowej imienia Leona Walleranda, czyli widocznie komisja 

przegłosowała i nie poinformowała nas o tym, także chciałabym przesłać pismo do pani 

Prezydent Miasta Gdańska w sprawie wyjaśnienia dlaczego nie dostaliśmy żadnej 

informacji mimo, że w piśmie zostało to zapewnione.  

 

Radny Piotr Dzik – członek Komisji 

Oczywiście. To jest po prostu lekceważenie Komisji.  

 

Radny Przemysław Malak – członek Komisji 

Kto się podpisał?  
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Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Pan Prezydent Piotr Kryszewski. Wtedy z tą sprawą nie działaliśmy, bo był to ten okres, 

kiedy wiceprezydenci się zamieniali też obowiązkami i pan wiceprezydent był nowy na tym 

miejscu, więc rozumiem, że mógł mieć natłok informacji i dlatego to pismo wyszło w 

nieodpowiednim terminie. Jesteśmy już po tej zmianie. Przyszło to do komisji 

pomnikowej, komisja to przegłosowała, a my nie zostaliśmy poinformowani, a co więcej 

dostajemy zaproszenie, bo gdybym tego zaproszenia nie dostała to nawet bym nie 

wiedziała o decyzji komisji, a państwo radni w ogóle nie dostali tego zaproszenia, tylko ja 

dostałam to zaproszenie. Dlatego bardzo bym prosiła, żebyśmy przesłali pismo do pani 

Prezydent z prośbą o wyjaśnienie tej sytuacji dlaczego nie dostaliśmy żadnej informacji 

zwrotniej jaka jest decyzja komisji. Bardzo bym prosiła o przegłosowanie.    

Komisja w wyniku przeprowadzonego głosowania jednogłośnie 5 głosami za wyraziła zgodę 
na powyższe. 
 
Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Czekamy na odpowiedź. Posiedzenie Komisji będzie na godzinę 16-tą.   
 

Na tym posiedzenie zakończono – godz. 18:40  

 

 

 

 

Przewodnicząca 

Komisji Sportu i Turystyki RMG 

 
 /-/ Beata Jankowiak 

 
 
 
 
 
 
 
 
Protokół sporządziła: 

Joanna Świeczkowska  


